
 

Krajský úřad Kraje Vysočina 
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Zápis z jednání 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina č. 2/2022 

konaného dne 14. 9. 2022 
 

Přítomni: 

1. Švaříček Jan 5. Žák Petr 

2. Sameš Petr 6. Burda Jan (předseda) 

3. Staněk Petr 7. Kastner Milan (tajemník) 

4. Vaňková Magda  
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Hotařová Nováková Jana 5. Kerber Jan 

2. Šimáček Petr 6. Limon Martin 

3. Vopěnka Otto 7. Kunst Milan 

4. Hedvičák Jaroslav  
 
Hosté: 

1. Fryšová Iveta (ORR) 3. Straka Luboš (VŠK KV) 

2. Svoboda Čestmír (OS Školství) 4. Jan Skřička (Sportovní klub NMNM) 
 
Program: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu, (Bc. Jan Burda); 
3. Modernizace biatlonového areálu Vysočina Arény pro WCH 2024, (doc. RNDr. Iveta 

Fryšová, Ph.D); 
4. Projednání návrhu podpory nejvýznamnějších sportovních akcí v Kraji Vysočina na rok 2023, 

(Mgr. Milan Kastner); 
5. Příprava a projednání rozpočtu oddělení mládeže a sportu na rok 2023, (Mgr. Milan 

Kastner); 
6. Seznámení s činností Vysočina Arény, (Mgr. Barbora Tomešová); 
7. Diskuze, různé; 
8. Prohlídka Vysočina Arény, (Mgr. Barbora Tomešová); 
9. Závěr. 
 

1. Zahájení 
J. Burda, předseda Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina (dále jen „Ksvč“) přivítal 
všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že Ksvč není 
usnášeníschopná. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání. Ten byl upraven tak, že bod číslo 6 programu byl 
zařazen za bod číslo 2 programu. Takto upravený program jednání byl 6 hlasy schválen. 
K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 6 hlasy schválen. 
 

3. Seznámení s činností Vysočina Arény 
J. Skřička seznámil členy komise s činností Vysočina Arény. Veškeré prostory jsou ve vlastnictví 
Sportovního klubu Nové Město na Moravě. Sportovní klub sčítá cca 280 členů. Činnost je 
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zaměřena především na výchovnou (noví sportovní talenti) a pořadatelskou roli (Zlatá lyže, SP, 
MS, Štěpánské nebo párkové závody). 
Nové Město na Moravě je spádovou oblastí pro Moravu a moravské lyžařské a biatlonové kluby. 
Klubová tréninková činnost je doplněna činností sportovního gymnázia, kde většina nadějných 
sportovců studuje. Profesionální i dobrovolní trenéři a funkcionáři se snaží malým nadějným 
závodníkům připravit takové podmínky, aby z nich mohli vyrůst výborní lyžaři a biatlonisti. 
V létě se bruslařům a lyžařům na kolečkových lyžích nabízí 450 metrů dlouhý asfaltový okruh, 
ke kterému přiléhá 150 metrů dlouhé trestné kolečko. Vyznavači cross country se mohou projet 
lesem Ochoza, okruh je dlouhý 4,7 kilometru s převýšením 260 metrů a je tu i několik překážek 
pro cross country. V zimě je areál technicky zasněžován a závodní trasy v délce 1,5 až 5 
kilometrů se pravidelně upravují pro klasický i volný styl. Jsou zde také singletracky - 
jednosměrné trasy pro horská kola. K populárním singletrackům, silničním, MTB a gravel 
okruhům přibyla v závěru roku 2018 další možnost, jak se v areálu sportovně vyžít. Novinka v 
podobě pumptrackové dráhy. Nová specifická trať pro terénní cyklistiku, takzvaný pumptrack, 
patří pro své parametry aktuálně k největším v Česku. 
 

4. Modernizace biatlonového areálu Vysočina Arény pro WCH 2024 
I. Fryšová okomentovala podkladový materiál. Materiál byl schválen na včerejším zasedání 
zastupitelstva kraje. Předkládaný projekt řeší 1. etapu stavebních úprav nezbytných k pořádání 
Mistrovství světa v biatlonu v areálu odpovídajícím organizačním, technologickým, logistickým a 
environmentálním standardům pro takto významnou mezinárodní akci. Pořádání mistrovství 
světa v biatlonu právě v Novém Městě na Moravě je nejen velkým oceněním organizátorů, ale i 
příležitostí pro zviditelnění Kraje Vysočina jako celku a zároveň akce těchto mezinárodních 
rozměrů přestavuje i velký přínos z hlediska ekonomiky kraje. Celkové plánované náklady na 
rekonstrukci a modernizaci areálu činí 503.076.675,- Kč vč. DPH, kraj poskytl dotaci 80 000 000 
Kč. 
J. Švaříček vznesl dotaz, zda se ví, jaká je finanční návratnost do kraje. I. Fryšová sdělila, že 
návratnost investice je jen těžce měřitelná. Data z pohledu turistického ruchu vyhodnocují 
Koruna Vysočiny a Vysočina Tourism, p.o..  Kraj Vysočina má rovněž v lokalitě Novoměstska 
nainstalovány na cyklotrasách sčítače, díky kterým lze zjistit vytíženost daných cyklotras. P. Žák 
vznesl dotaz na parkování v areálu. J. Skřička odpověděl, že toto je velký problém. Při akcích 
jsou nasmlouvána parkovací místa v okolí areálu. L. Straka vznesl dotaz na celkový součet 
investic od kraje do Vysočina Arény. I. Fryšová odpověděla, že kraj poskytl již v minulosti 
individuální dotaci u příležitosti předchozího pořádání Mistrovství světa v biatlonu v Novém 
Městě na Moravě, částku bohužel neumí přesně určit. 
 

5. Projednání návrhu podpory nejvýznamnějších sportovních akcí v Kraji Vysočina 
na rok 2023 

Členové komise obdrželi s časovým předstihem podkladový materiál. 
 
Milan Kastner okomentoval materiál. Jedná se o akce s výrazně nadregionálním charakterem, 
akce s dlouhou tradicí nebo nové akce, které mají ambici být novou významnou akcí nebo akce, 
které nelze podpořit z jiných systémových dotačních titulů Kraje Vysočina. Dále přítomné blíže 
seznámil s jednotlivými akcemi uvedenými v předložených materiálech. V rozpočtu na rok 2023 
je v této fázi přípravy rozpočtu počítáno s celkovou částkou 6,3 mil. Kč. J. Burda vznesl dotaz na 
kritéria, aby byla daná akce zařazena do tohoto seznamu. M. Kastner odpověděl, že jedno 
z kritérií je významnost akce pro kraj. 
 
Usnesení 04/02/2022/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje schválit Návrh podpory sportovních akcí Kraje Vysočina na rok 2023.  
Usnesení bylo přijato x hlasy (x proti, x se zdrželo). 
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Doplněno po jednání: 
Usnesení 04/02/2022/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje schválit Návrh podpory sportovních akcí Kraje Vysočina na rok 2023.  
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

6. Příprava a projednání rozpočtu oddělení mládeže a sportu na rok 2023 
M. Kastner pohovořil o přípravě rozpočtu, oddělení mládeže a sportu, na rok 2023. Jedná se o 
návrh rozpočtu, materiál prošel prvním čtením. Dne 27. 9. bude projednáno na dalším čtení. 
Byly okomentovány jednotlivé položky. J. Švaříček vznesl dotaz, kdo rozhoduje o přidělení 
dotace. I. Fryšová odpověděla, že buď jsou finanční prostředky soustředěny do systémových 
dotačních nástrojů, programů Fondu Vysočiny, nebo může být poskytnuta individuální dotace. 
U dotace do 200 tis. Kč rozhoduje RK, nad 200 tis. Kč rozhoduje ZK, u samostatného územního 
celku ZK. V rozpočtu nejsou zohledněny případné nástroje, které bude aktivovat stát.  
Rozpočet bude předložen na prosincovém zasedání zastupitelstva kraje ke schválení. Na 
sestavení rozpočtu pro rok 2023 bude mít značný vliv nárůst cen energií. M. Kastner doplnil, že 
v příštím roce se má konat ZODM, a to na přelomu ledna-února v Královéhradeckém kraji. 
 
J. Burda pohovořil o předběžných návrzích programů Fondu Vysočiny na rok 2023. 
„Sportujeme a Volný čas 2023“ – zde se uvažuje o navýšení o 3 mil. Kč, sníží se procento 
podpory na 75 %, max. výše poskytnuté dotace 60 tis. Kč. Mělo by se jednat o nesoutěžní 
program, tedy výběr projektů bude probíhat na základě času. Řeší se otázka kritérií. M. Kastner 
doplnil, že se bude jednat o jeden program (nebudou žádné podprogramy) a bude pod názvem 
„Celoroční aktivity mládeže“. 
L. Straka pohovořil o ponížení dotace na VŠPK. Dne 27. 9. 2022 bude probíhat jednání VŠPK 
s radním RNDr. Janem Břížďalou. Jedná se o nejjednodušší podporu pro kluby v oblasti sportu. 
VŠPK sdružuje malé spolky, které si z této dotace dosáhly na určitou výši dotace. Finanční 
prostředky jsou přerozdělovány podle členské základny. Ve většině případů se jedná o 
pracovníky, kteří tuto činnost dělají po práci. P. Žák doplnil, že je také problém, že spousta 
oddílů nejsou zaregistrovány v národní sportovní agentuře. K této problematice se rozvinula 
diskuze a členové vyslovili žádost o navýšení částky na VŠPK. Tato informace bude předána 
radnímu RNDr. Janu Břížďalovi. I. Fryšová doplnila, že je zapotřebí udělat ze strany OŠMS 
analýzu, kdo spadá pod dotace VŠPK, kdo žádá o dotace v systémovém dotačním titulu, a to 
z důvodu, aby nedocházelo k duplicitnímu financování. 
„Sportoviště, klubovny a táborové základny 2023“ – podprogram „Sportoviště“ by měl být 
navýšen o 150 tis. Kč, podprogram „Klubovny a táborové základny“ ponížen na 250 tis. Kč. 
„Program Účast na mistrovství Evropy a světa“ a „Program pořádání mistrovství ČR, 
Evropy, světa a světového poháru“ – bude se zohledňovat výše poskytnutých finančních 
prostředků podle druhu sportu. 
„Program Krajská centra talentované mládeže“ – přejmenován na program „Rozvoj sportu 
Kraje Vysočina“. Bude žádat 24 podporovaných sportů, kteří chtějí mít zajištěnou systémovou 
přípravu mládeže. 
 

7. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedán bude včas upřesněn. 
 

8. Prohlídka Vysočina Arény 
Členové komise shlédli prostory Vysočina Arény. 
 

9. Závěr 
Jan Burda poděkoval přítomným za aktivní účast a ukončil jednání. 
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Bc. Jan Burda 
předseda Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Milan Kastner 
tajemník Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová 15. září 2022 


